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Kérdés

„Elsőkből ismét utolsók -avagy Brüsszelnek miért kellett felfüggesztenie a magyar operatív
programok tárgyalását?" címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok benyújtani

Lamperth Mónika, önkormányzati és területfejlesztési miniszter asszonyhoz . A kérdésre a

választ írásban kérném.

Tisztelt Miniszter Asszony!

A fejlesztési régiókban 1600 milliárd, míg az ágazati operatív programok keretében 5300
milliárd forintnyi fejlesztési forrás áll rendelkezésre 2007 és 2013 között . A Nemzeti
Fejlesztési Terv keretében a turisztikai fejlesztések támogatása a regionális operatív
programok közé került, továbbá az ágazati operatív programokban is szerepelnek olyan
fejlesztések, amelyek a turizmus célkitűzéseit is szolgálják .

A Magyar Országgyűlés Sport és Turisztikai Bizottsága előtt Miniszter Asszony 2006 .
novemberében úgy nyilatkozott, hogy szándékaik szerint az első pályázatok 2007 . januárjában
megjelennek, annak érdekében, hogy minél előbb elindulhasson a pénzeszközök
felhasználása. Miniszter Asszony a bizottság tagjait arra biztatta, hogy segítsenek a régiókban
ezen jelentős források minél hatékonyabb felhasználásának előkészítésében .

Több alkalommal hallottuk a kormányzat képviselőit azzal kérkedni, hogy Magyarország az
elsők között nyújtotta be a 2007-2013 közötti időszakra vonatkozó operatív programok
tervezetét a brüsszeli Bizottsághoz . Láthatóan azonban ez is csak PR akció volt a részükről .
Lassan már megszokhattuk, hogy a szocialista-liberális kormány előkészítetlen, kapkodó,
munkája miatt fontos ügyek jelentős csúszásokat szenvednek . Most is ez a helyzet . Bár elsők
között voltunk a benyújtást tekintve, úgy tűnik, utolsók leszünk a programok



megvalósításában . Az anyag nem megfelelő előkészítését jól mutatja, hogy Brüsszel
felfüggesztette a magyar operatív programok tárgyalását .

2007 . február végéig még egyetlen pályázati felhívás sem jelent meg, s a hozzánk eljutott
információk szerint a pályázatok megjelentetése nem is várható 2007 . júniusa előtt . Ez azt
jelenti, hogy a kiírások áthúzódnak a második félévre, amiből az következik, hogy a
benyújtás, elbírálás folyamata akár az év végéig is elhúzódhat . Úgy tűnik, hogy a sikeres
pályázatokhoz rendelt forrásokat döntő mértékben csupán 2008-tól lehet majd lehívni . Ennek
ismeretében biztonsággal állítható, hogy 2006 után 2007 sem lesz a turizmus éve . A hétéves
uniós fejlesztési ciklusból egy évet már el is vesztegettünk a késlekedő kiírások miatt . Ez egy
újabb terület, ahol az európai uniós tagállamok között sereghajtók leszünk .

Kérdezem ezért tisztelt Miniszter Asszonyt :

Mikorra várható a regionális operatív programok keretében a turisztikai pályázatok
meghirdetése?

Milyen okok állnak a jelentős késlekedés hátterében

Budapest, 2007 . március 12 .
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